

102 學年國貿系碩士班新生(含五年一貫新生)特別注意事項：

一、 暑期研讀：

1. 目標：為了讓同學們開學後能儘快接軌本所的各项課程，特地為碩士班新生擬訂暑期研讀書單，詳如次頁，請同學務必詳細閱讀。
2. 適用對象：102 學年入學的碩班新生、陸生、外籍生、僑生、保留學籍復學者，及 102 學年五年一貫碩班先修生。
3. 指定書單：(請參閱次頁)

書名：International Economics: Theory & Policy 9th ed

作者：Krugman, Obstfeld and Melitz

4. 期初基本考試

- (1)時間： 9/16(星期一) 上午 10:00 ~ 11:40 (共 100 分鐘)
 - (2)考試地點：商院 102 教室
 - (3)範圍：A. 國際貿易 (選擇題 25 題，占 50%) 與 B. 國際金融 (選擇題 25 題，占 50%)
 - (4)本考試成績之 A、B 部份分別列入共同必修科目「國際貿易與投資」及「國際金融」學期成績之 10%。
5. 期初考試未通過之處理：

- (1) A 部份(國際貿易) 及 B 部份(國際金融)，皆須各別達到及格門檻 60 分(15 題)。
- (2)A 或 B 任一部分未達 60 分，代表其該科之基礎知識未達學士班畢業生應具有的基礎能力，必須至大學部補修該科目。A 及 B 兩部份皆未通過者，則必須補修 2 科。
- (3)至大學部補修之科目不計入畢業學分(即 0 學分)，且必須在提交碩班論文口試申請前修習通過 60 分。未補修通過者，不得申請論文口試。

二、新生專區資訊

本系網頁將設有碩班新生專區(包含有碩班修業相關規定)，不定時公布訊息予同學，請同學務必經常至本系網頁查詢相關訊息。

網址：www.ib.nccu.edu.tw

102 學年碩班暑期研讀作業

書名：International Economics: Theory & Policy 9th ed

作者：Krugman, Obstfeld and Melitz

PART I: INTERNATIONAL TRADE THEORY

Ch 2 World Trade: An Overview

Ch 3 Labor Productivity and Comparative Advantage: The Ricardian Model

Ch 4 Specific Factors and Income Distribution

Ch 5 Resources and Trade: The Heckscher-Ohlin Model

Ch 6 The Standard Trade Model

Ch 7 External Economies of Scale and the International Location of Production

Ch 8 Firms in the Global Economy: Export Decisions, Outsourcing,
and Multinational Enterprises

PART III: EXCHANGE RATES AND OPEN-ECONOMY MACROECONOMICS

Ch13 National Income Accounting and the Balance of Payments

Ch14 Exchange Rates and the Foreign Exchange Market: An Asset Approach

Ch16 Price Levels and the Exchange Rate in the Long Run

Ch17 Output & the Exchange Rate in the Short Run

Reading the above chapters is to prepare you to have a good background knowledge before studying our graduate school. This necessary background knowledge is particularly important and critical for those who had little training in economics at college's study to survive at both “International Trade and Investment” and “International Finance”, the 2 compulsory courses associated with economics discipline at our master program.

There will be a preliminary exam covering the assigned chapters at the beginning of each of the aforementioned required courses. Your performance over the exam will share 10% to 15% of the final grades of each required course, depending on the preference of the professors who teach these courses. The preliminary exam will consist of multiple choice questions from “International Trade” and “International Finance” respectively, each part sharing 50% of the total marks. Those who fail to earn more than 60% in each part (i.e. 30 marks) will be required to take the corresponding undergraduate course, and will have to get themselves passed before defending their master theses to earn the master degree. No credits are given for these undergraduate courses.